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Kuulemistilaisuuden osallistujat: 

Erillisen liitteen mukaisesti 

Kuulemistilaisuuden muistio: 

Kasvatus- ja opetuslautakunnan puheenjohtaja Petri Tikkanen avasi kuulemistilaisuuden klo 18.30. Hän kertasi 

lyhyesti päätöksenteon prosessia ja antoi puheenvuoron opetusjohtaja Seija Manniselle. 

Opetusjohtaja: 
Esiteltiin kaupunkirakenneselvityksessä vuonna 2018 tehty malli, jossa Suomenniemelle jäisi ns. pienten koulu 
(varhaiskasvatus + 1-3 luokat koulun tiloihin). Todettiin, että malli ei päätöksenteossa edennyt. Seuraavaksi Talous ja 
tulevaisuus -työryhmän keväällä 2020 tekemässä esityksessä koulua ehdotettiin lakkautettavaksi kokonaan 1.8.2022 
alkaen.  

Kaupunginhallituksen keväällä 2020 nimittämässä TaTu-työryhmässä (Talous ja tulevaisuus) esitettiin 

Suomenniemen koulun lakkauttamista ja yhdistämistä Ristiinan yhtenäiskouluun, koska koulun oppilasmäärä on niin 

pieni ja oppilaat mahtuvat hyvin Ristiinan yhtenäiskoulun opetusryhmiin. Vuonna 2022 kaupunginhallituksen 

nimittämä PaTu (Palvelut ja tulevaisuus) -työryhmä on edelleen edellyttänyt säästöratkaisuja mm. Suomenniemen 

koulun osalta. Kaupunginhallituksen myöntämästä talousarvioraamista Suomenniemen koulun kulut on vähennetty. 

Kuulemistilaisuuden puheenvuoroissa nostettiin esiin seuraavaa: 

Nykyisiin kustannuksiin vaikuttavia asioita 

- Koulun oppilaskohtaiset kustannukset ovat suuremmat, koska suurin osa koululaisista on pitkän

kuljetusmatkan takaa.

Säästöjä kyseenalaistavia näkemyksiä 

- Jos kiinteistökulut ovat noin 120 000 e ja kiinteistö jää kaupungin hoidettavaksi, säästöksi tulee vain noin

100 000 e vuodessa.

- Kommentissa pyydettiin huomioimaan koulun toiminnan vaikutus lastensuojelun ja perhesosiaalityön

kustannuksiin. Ennaltaehkäisevä työ koulussa vähentää Essoten kuluja.

- Koulun lakkauttaminen kesken lukuvuoden aiheuttaa turhaa rahanmenoa (esim. oppikirjat osittain erilaiset

kuin Ristiinassa)

- Suomenniemellä luokat lukevat oppiaineita osin vuorolukuna. Tämä voi olla haaste, jos kesken lukuvuoden

siirrytään Ristiinaan.

- Kouluverkkoselvityksessä 2014 on todettu, että koulua ei kannata lakkauttaa, sillä koulukyytimatkat

kolminkertaistuvat.

- Suuressa oppilasryhmässä voi tuen tarve lisääntyä ja siitä tulla lisäkustannuksia.

Kuntatalouteen liittyviä kommentteja: 

- Todellisia säästöjä saataisiin perusopetuksessa edistämällä Itäistä aluekoulua.

- Suomenniemen koulun kokonaisrahoitusta kysyttiin. Mikä on siitä säästöä ja mikä jää edelleen kaupungin

maksettavaksi?

Kaupunginhallitus 31.10.2022 Liite 2 § 402  

Kuulemistilaisuus Suomenniemen koululla to 6.10. klo 18.30 

Koollekutsujat: 



- Essoten laskutukseen liittyvä kommentti: Jos ennaltaehkäisevä työ ja pehmeät arvot nostettaisiin tärkeiksi,

laskutus pienenisi. Alati nouseva Essoten laskutus kertoo, että joku voi meidän alueella entistä huonommin.

Pienten kouluun liittyviä huomioita 

- Pienten koulusta on tehty valtuustotason päätös, jonka mukaan toteutuu vuonna 2024. Tämä ei ole

kuitenkaan edennyt.

- Koulu on erittäin haavoittuva, jos koulussa on vain yksi opettaja.

Koulukuljetusten pohdintaa 

- Koulukuljetusten lakisääteinen kesto on syytä pitää mielessä. Kuljetuskoordinaattorin laatiman tilaston

nykyisiä ja suunniteltuja kuljetusten kestoaikoja kyseenalaistettiin. Tähän vaadittiin tarkennuksia.

- Pohdittiin, että autoja tarvitaan useampi, jotta pitkän matkan takaa kuljetettavat ennättävät Ristiinaan

lakisääteisen ajan puitteissa.

- Teiden kuntoa ja sen vaikutusta kyytiaikoihin pohdittiin myös.

- Kävelymatka kyytipysäkille huolestuttaa. Tätä pitäisi kohtuullistaa, kun kuljetusaika on jo muutenkin pitkä.

Koulun merkitystä korostavia kommentteja 

- Koulu on merkittävä vetovoimatekijä ja koulun jatkuva lakkautusuhka syö kylän mahdollisuuksia hankkia

lisää lapsiperheitä.

- Kaupungin kouluverkon tiivistäminen kaupunkialueella on eri asia kuin maaseudulla, jossa etäisyydet ovat

pitkiä ja harrastustilat koulun varassa.

- Koulun lakkautuksen vaikutus kylän kahvilatoimintaan. Niementähden lounaskahvila on vaarassa, jos koulun

toiminta lakkaa. Päiväkodin ruoka kuljetetaan sitten Ristiinasta.

- Koululla on varhaiskasvatuksen liikuntatilat. Varhaiskasvatussuunnitelman toteuttaminen on hankalaa ilman

liikuntatiloja.

- Koulun lakkauttamista on toistuvasti käsitelty luottamuselimissä. Aina päätös on ollut koululle myönteinen.

Kommentin myötä toivotaan koululle työrauhaa.

Ehdotuksia toimintaan koulun säilymiseksi kylällä 

- Ehdotettiin etäopetusta mahdollisena kulujen vähentäjänä. Opetusjohtaja avasi kuulemistilaisuuden yleisölle

Perusopetuslakia ja kertoi, että lain mukaan ryhmästä vastaa aina läsnä oleva virkavastuullinen henkilö. POL

ei mahdollista etäopetusta.

- Kylällä hankittaisiin lisää perheitä korostamalla hyviä valokuituyhteyksiä ja vanhempien etätyöskentelyn

mahdollisuuksia.

- Tilaisuudessa mainittiin Rautjärven muuttovoittotilanne. Pieni kylä on onnistunut saamaan lisää asukkaita

aktiivisella toiminnalla. (Tietoja ei ole tarkastettu)

Petri Tikkanen päätti kuulemistilaisuuden klo 19.45. 

Muistion kirjasi Suomenniemen koulun rehtori Laura Savander. 


